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Protokół Nr 2 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 23 stycznia 2015r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do 

protokołu oraz przedstawiciele Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice Henryk Gajda oraz Kierownik 

Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami Krzysztof Denuszek. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju 

M. Lubowicka. 

Przewodnicząca powitała zebranych, przedstawiła tematykę posiedzenia, a następnie zaproponowała 

dokonanie wyboru W-ce Przewodniczącego Komisji. 

Radni nie zgłaszali uwag. 

Przewodnicząca zaproponowała by W-ce Przewodniczącym został radny M. Madaj, który wyraził 

zgodę na pełnienie tej funkcji.  

Innych kandydatur nie było. 

Radni opowiedzieli się jednogłośnie za wyborem na W-ce Przewodniczącego Komisji radnego 

M. Madaja. 

 

Ad. pkt 1. 

Przewodnicząca przedstawiła propozycję do planu pracy Komisji, co stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

W dalszej kolejności radni odnieśli się do przedstawionych tematów. 

Radny A. Skawiński przypomniał, że w poprzedniej kadencji proszono o stworzenie planu sieci 

hydrantów, który miał być wdrożony. Należy przypomnieć Inspektorowi S. Izbickiemu o takiej 

dokumentacji. Zaproponował również rozszerzenie tematyki nowoczesnych technik grzewczych 

przynoszących efekt ekologiczny z zastosowaniem nie tylko pomp ciepła, ale odnawialnych źródeł 

energii. 

Komisja wyraziła zgodę. 

Radny miał wątpliwości, co do sprawozdania z pracy komisji w miesiącu czerwcu. Chciał wiedzieć 

na czym miałoby polegać. 

Przewodnicząca stwierdziła, że chodzi o podsumowanie działalności komisji. 
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Komisja uznała, że taki punkt może pozostać w planie pracy. 

Radny zaproponował również rozszerzenie tematyki stanu rowów przydrożnych o rowy 

melioracyjne, włączenie do prac Komisji tematyki programu dofinansowania przydomowych 

oczyszczalni ścieków i przyłączy kanalizacyjnych oraz tematyki dotyczącej rozwoju Internetu na 

terenie gminy. 

Radni zgodzili się z propozycjami radnego A. Skawińskiego.  

Plan pracy Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju na 2015r. przedstawia się następująco: 

Miesiąc Tematyka 

Styczeń 1. Opracowanie i przyjęcie planu pracy Komisji na 2015 r 

2. Omówienie materiałów na sesję 

3. Sprawy różne 

Luty 1. Analiza działań gminy Pabianice w zakresie utrzymania 

sprawności hydrantów oraz gospodarka wodami opadowymi i 

gruntowymi 

2. Omówienie materiałów na sesję 

3. Sprawy różne 

Marzec 1. Analiza działań Gminy Pabianice w zakresie współpracy z OSP, 

kontrola sprzętu jednostek OSP- komisja wyjazdowa 

2. Omówienie materiałów na sesję 

3. Sprawy różne 

Kwiecień 1. Nowoczesne techniki grzewcze przynoszące określony efekt 

ekologiczny  z zastosowaniem odnawialnych źródeł energii 

2. Omówienie materiałów na sesję 

3. Sprawy różne 

Maj 1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za 

2014 rok 

2. Omówienie materiałów na sesję 

3. Sprawy różne 

Czerwiec 1. Sprawozdanie z pracy komisji 

2. Analiza działań gminy Pabianice w zakresie pozyskiwanych 

środków unijnych 

3. Rozwój sieci teleinformatycznej na terenie gminy Pabianice 

4. Omówienie materiałów na sesję 

5. Sprawy różne 

Lipiec Przerwa wakacyjna 

Sierpień 1. Analiza działań Gminy Pabianice w zakresie gospodarki wodnej, 

zaopatrzenie w wodę i stan wodociągów 

2. Analiza funkcjonowania programu dofinansowania do budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków i przyłączy kanalizacyjnych 

3. Omówienie materiałów na sesję 
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4. Sprawy różne 

Wrzesień 1. Stan bezpieczeństwa na drogach , stan dróg i rowów przydrożnych 

oraz melioracyjnych i oświetlenia ulicznego na terenie gminy 

Pabianice – część wyjazdowa 

2. Zaopiniowanie propozycji  stawek za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę, odprowadzenie ścieków, za  odbiór nieczystości stałych                           

3. Omówienie materiałów na sesję 

4. Sprawy różne 

Październik       1. Zaopiniowanie stawek podatków i opłat lokalnych 

      2. Omówienie materiałów na sesję 

1. Sprawy różne  

Listopad 1. Analiza gospodarki ściekowej na terenie gminy Pabianice za 3 

kwartały 

2. Omówienie materiałów na sesję 

3. Sprawy różne 

Grudzień 

 

1. Sprawozdanie z pracy Komisji w drugim półroczu 

2. Zaopiniowanie projektu „Budżetu gminy Pabianice na 2016 rok” 

3. Ustalenie propozycji planu pracy Komisji na pierwsze półrocze 

2016r 

4.  Omówienie materiałów na sesję 

5. Sprawy różne 

 

Komisja przyjęła powyższy plan jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 2. 

Wójt przedstawił projekty uchwał przygotowane na najbliższą sesję Rady Gminy. Radni uznali, że 

nie ma potrzeby ich ponownego omówienia. 

 

Ad. pkt 3. 

W ramach spraw różnych Przewodnicząca przedstawiła pismo rady rodziców szkoły w Petrykozach 

w sprawie budowy sali gimnastycznej. Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

W tym miejscu rozgorzała dyskusja w sprawie kroków jakie należy podjąć w związku z 

pojawiającymi się problemami związanymi z brakiem miejsca w szkołach. 

Radny A. Skawiński przypomniał, że proponował by zamiast budować kolejne świetlice wiejskie 

inwestować w gminne centra sportu, na które można uzyskać dofinansowanie. 

Radny M. Gryska zauważył z kolei, że nie należy spieszyć się z decyzjami, ponieważ nie ma jeszcze 
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perspektywy unijnej na kolejne lata. 

Radni byli zgodni, że należy zorganizować spotkanie z przedstawicielami oświaty, Rady Gminy i 

Urzędu Gminy w celu określenia działań w tym kierunku. 

Część radnych w swoich wypowiedziach odnosiło się do nieformalnych informacji o negatywnym 

stosunku dyrekcji gimnazjum do budowy hali sportowej w Piątkowisku. 

W tym miejscu głos zabrał Wójt, który oświadczył, iż dyrektor gimnazjum opiniował projekt budowy 

hali sportowej i żadnych uwag nie składał. Wyjaśnił, że po to są robione konsultacje by ułatwić 

funkcjonowanie placówki, a nie po to tylko by cokolwiek budować. Jednocześnie przypomniał, że w 

poprzednich latach pojawiały się różne propozycje dotyczące szkół, m.in. rozbudowa szkoły 

podstawowej w Żytowicach i przeniesienie tam szkoły podstawowej z Piątkowiska, na co nie zgodzili 

się rodzice. Był też pomysł stworzenia gimnazjum na części południowej gminy, ale ten pomysł 

również odrzucono ze względu na zbyt małą liczbę uczniów.  

Radny A. Skawiński zaproponował, że skoro są takie problemy z miejscem w szkołach to należałoby 

nie przyjmować dzieci z terenu Pabianic. 

Wójt zgodził się z takim argumentem. Zauważył jednak, że do Bychlewa i Pawlikowic uczęszczają 

dzieci z terenu Pabianic, dzięki czemu szkoły te mają wystarczającą ilość uczniów. Trudno więc 

odmawiać przyjęcia takich dzieci do gimnazjum w Piątkowisku. 

Na tym stwierdzeniu zakończono temat.  

Kolejną sprawą poruszoną przez Wójta był rozstrzygnięty przetarg na odbiór odpadów komunalnych. 

Głos w tej sprawie został oddany Kierownikowi K. Denuszkowi. 

Kierownik poinformował, że do przetargu przystąpił wyłącznie Eko-region Bełchatów. W wyniku 

przetargu nastąpił wzrost ceny za odbiór odpadów o 27% w stosunku do poprzedniego okresu, stąd 

konieczność wzrostu stawki opłaty ponoszonej przez mieszkańców. W skali roku jest to kwota ok. 

120 tys. zł wyższa. Jeżeli radni nie zdecydują się na podniesienie stawki, to będzie to działanie 

niezgodne z ustawą, ponieważ gmina nie może dopłacać do systemu. Obecnie środki na pokrycie 

tego wydatku są zabezpieczone w budżecie zgodnie z przewidywaniami o wzroście ceny za usługę. 

Radny M. Gryska poinformował w tym miejscu, że Komisja Gospodarczo-Finansowa w miesiącu 

lutym będzie zajmować się tym tematem. 

Kierownik dodał jeszcze, że należałoby wprowadzić ewentualne zmiany od II kwartału w związku z 

terminem uiszczania opłaty. 

Radny A. Skawiński pytał skąd taka podwyżka cen. Zauważył, że szacowany koszt odbioru odpadów 

przez Eko-region sprzed zmiany systemu wynosił 270 tys. zł, po zmianie 600 tys. zł, a teraz kolejna 
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podwyżka ceny. 

Kierownik K. Denuszek zauważył, że nie przypomina sobie, aby wskazywane były dane o koszcie 

odbioru odpadów z ternu gminy na poziomie 270 tys. zł. Zauważył ponadto, że koszt odbioru 

odpadów od momentu wdrożenia nowego systemu do 30 grudnia 2014r. wyniósł 600 tys. zł, ale kwota 

ta była rozdzielona na okres 18 miesięcy. Jednocześnie nie był w stanie określić jakie motywy 

kierowały zarządem Eko-regionu w kwestii podwyższenia ceny, prawdopodobnie kalkulacje firmy. 

W związku z tym radny A. Skawiński poprosił o przygotowanie na Komisję w miesiącu lutym 

informacji na temat: 

- ile odpadów było odbierane z terenu gminy przez Eko-region przed zmianą systemu oraz jaki był 

tego koszt; 

- ile odpadów jest odbieranych po zmianie; 

- co wpłynęło na wzrost cen. 

Kierownik poinformował, że prawdopodobnie trudno będzie uzyskać informację o kosztach odbioru 

odpadów sprzed zmiany systemu, jednak obiecał postarać się o taką informację. 

Radny Ł. Drewniak pytał, co w sytuacji, gdy odpady nie mieszczą się w pojemniku. 

Kierownik zauważył, że zgodnie z przedstawianymi już informacjami, mieszkańcy mogą pobrać 

worek z nadrukiem Eko-regionu z gminy.  

Radny A. Skawiński pytał z kolei, co w przypadku, gdy odpady nie mieszczą się w każdym miesiącu. 

Kierownik K. Denuszek odpowiedział, że mieszkańcy mogą również w takim przypadku korzystać z 

worków, albo zakupić dodatkowy pojemnik, przy czym należy o tym poinformować gminę, ponieważ 

taka informacja musi również dotrzeć do Eko-regionu. Zdarzały się przypadki, że firma nie odebrała 

dodatkowych odpadów lub pojemnika, jeśli nie miała takich informacji. 

Radny pytał dalej, ile osób płaci za śmieci. 

Kierownik stwierdził, że zaległość na dzień 31 grudnia 2014r. wynosiła 80 tys. zł, przy czym termin 

płatności za ostatni kwartał przypadał do 10 stycznia 2015r. 

W związku z tym radny poprosił o przygotowanie informacji o zaległościach w opłatach na dzień 10 

stycznia 2015r. na najbliższe posiedzenie Komisji. 

Dalszych uwag w tym temacie nie było. 

Inną kwestię poruszył radny Ł. Drewniak, który pytał Kierownika K. Denuszka o przyczynę, dla 

której Kierownik w dniu 22 stycznia br., w czasie pracy znajdował się w Starostwie Powiatowym, 



6 

 

skoro gmina nie występuje obecnie o jakiekolwiek pozwolenie na budowę. 

Kierownik odpowiedział, że załatwiał sprawę prywatną, ponieważ nie ma możliwości załatwić jej w 

innym czasie. Zapytany o sposób odpracowania nieobecności Kierownik stwierdził, że nie ma takiej 

możliwości, jeżeli jednak istnieje potrzeba obecności na spotkaniach z mieszkańcami, to robi to po 

godzinach pracy, za co nie otrzymuje wynagrodzenia. 

Radny poinformował, że takie sytuacje zdarzają się często wśród pracowników Urzędu, często nie 

można załatwić sprawy, ponieważ któryś jest nieobecny. 

Wójt obiecał zwrócić na to uwagę. Jednocześnie zauważył, że zdarza się, iż któryś z pracowników 

jest nieobecny z powodu załatwiania spraw służbowych w innych Urzędach. 

Radny A. Skawiński z kolei zauważył, że w Urzędzie powinna znajdować się książka wyjść, do której 

pracownicy powinni się wpisywać. 

Dalszych uwag w tym temacie nie było. 

Radny Ł. Drewniak pytał jeszcze, do kogo należy się zgłosić w sytuacji awarii wodociągu przed 

wodomierzem. Radny przedstawił sytuację, która miała miejsce w okresie przedświątecznym. 

Jednemu z mieszkańców woda zalewała dom, a nie mógł dodzwonić się do żadnego pracownika 

Urzędu. 

Wójt poinformował, że odpowiedzi w tym temacie udzieli Inspektor S. Izbicki na sesji Rady Gminy. 

Radny A. Skawiński odniósł się jeszcze do kilku kwestii. W pierwszej kolejności poprosił o 

zwracanie uwagi na odwodnienie pasa drogowego podczas budowy chodników, zarówno przy 

drogach gminnych, jak i powiatowych. Jest to istotne z punktu widzenia trwałości takiego chodnika. 

Druga sprawa dotyczyła utwardzenia placu między chodnikiem a przystankiem autobusowym w 

Pawlikowicach w okolicy posesji Państwa Hołownia (nr 23).  

Radni zauważyli również problem mieszkańców z wjazdami na swoje posesje, w związku z rynnami 

odwadniającymi. 

Dalszych uwag nie było. 

Przewodnicząca przedstawiła jeszcze pismo pani ****** w sprawie przyznania mieszkania 

socjalnego. Pismo stanowi zał. nr 4 do protokołu. Poproszono Wójta o wyjaśnienia. 

Wójt stwierdził, że pismo w tej sprawie zostało już wystosowane do wnioskodawczyni. Udzielona 

została odpowiedź odmowna, ponieważ mieszkanie nie przysługuje. 

Ostatnie pytanie zadał radny A. Skawiński, a dotyczyło ono wynajmu placu od GSu w celu 

składowania kruszywa. 
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Wójt odpowiedział, że plac nie został wynajęty. 

Dalszych uwag nie było.  

Przewodnicząca zakończyła posiedzenie Komisji. 

 

 Przewodnicząca Komisji Ochrony 

 Środowiska i Rozwoju 

 Maria Lubowicka 

   

Protokołowała: Andżelika Miszewska 


